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Kedves keresztelő család! 

Egy istentisztelet előtt egyszer egy református asszony a kislányával állt a padban és 

imádkoztak. Fohászkodtak magukban a református kegyességnek megfelelően. Ima után, 

amikor leültek a kíváncsi gyermek megkérdezte az édesanyját, hogy miért is imádkozott? Az 

azt felelte: Hát azért, hogy az istentisztelet legyen áldott. De ha már a gyermek így megkérdezte 

az ima témáját, az anya is visszakérdezett, hogy kislánya miért imádkozott? A kicsi 

szégyenlősen felelte: Én azért, hogy kibírjam az istentiszteletet… 

Íme, egy őszinte imádság. 

Testvéreim! Hiszem, hogy Isten nem a szavainkat hallgatja imáinkban, hanem a szívünket 

hallgatja, figyeli. Ma is. Vajon mit hall? Mert, hogy mit lát az egyértelmű. Lát egy családot, 

akik eljöttek ide az ő házába, amit egyébként Jézus az imádság házának hívott, látja őket, hogy 

hogyan szeretik ezt a két gyermeket, és látja a gyülekezetet, amelyik kíváncsian nézi magát a 

családot is, és benne a gyermekeket. Látja a gyermekek szívét. Látja a szülők-keresztszülők és 

a gyülekezeti tagok szívét. Látja az én szívemet. Mit lát benne?  

A keresztelési ige szerint a keresztelés válasz kell, hogy legyen Isten tetteire. Mivel övé 

a hatalom, és mivel elküldte Megváltóul Jézust, aki kereszthalálával és feltámadásával a bűn és 

a halál átkából meg tud váltani, csak hittel el kell ezt fogadni, így a keresztelésben erre a 

cselekvő Istenre mondunk igent. Provokatív fogalmazással: első renden nem azért akarunk 

keresztséget, mert magunknak jót akarunk, hanem, mert az Isten jó. A keresztség válasz Isten 

jótéteményére. Isten tehát először is ezt nézi, hogy látjuk-e őt, mint imádatunk személyét, vagy 

el vagyunk foglalva egymással és ez már nem is fontos.  

A másik dolog, amit néz az, hogy a keresztség után mennyire figyelünk tanításaira, amit 

meg is kell valósítanunk. Ha ezt nem vesszük komolyan, vagyis nem is ismerjük ezeket, hanem 

csak a magunk bölcsességére hallgatunk, akkor a keresztség nem ér célt. Mert a keresztség célja 

nem kevesebb, mint az Istenhez tartozást gyönyörűen láthatóvá tenni. Isten azt ígéri: aki ezt 

komolyan gondolja és komolyan imádkozik ezért, és napi kegyességében ezért munkálkodik, 

azt ő azzal áldja meg, hogy az illető megtapasztalja: minden áldott nap vele lesz az Isten. 

Életében is, sőt a világvége után is. Mindörökké. Ámen.  

 


